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Protokoll för Övervakningskommittén1 för det nationella 
programmet för ESF+ tisdag den 4 mars 2025 
 
Tid: 10.00-15.00 (inkl. lunch 12.00-13.00) 

Plats: World Trade Center, Stockholm. Lokal: Atlanta 

Närvarande: se lista 

 

1. Sammanträdet öppnades     

Elin Landell, Övervakningskommitténs (ÖK:s) ordförande (ordf.) öppnade mötet och hälsade 

alla välkomna. 

2. Upprop 

3. Godkännande av dagordning   

Dagordningen godkändes och har skickats ut i god tid före mötet. 

4. Protokollet från föregående sammanträde  

Inga synpunkter på föregående protokoll (3 december 2024) 

5. Val av justerare 

ÖK valde Helen Myslek (Skolverket) och Johan Lycke (MUCF) till justerare. 

6. Anmälningar om överträdelse av EU:s stadga och de grundläggande rättigheterna             

ESF+ 2021–2027 

• Föredragande: Jonas Bergström, Svenska ESF-rådet 

Jonas Bergström informerade att inga anmälningar om överträdelse finns att redovisa. 

7. Beslut om programändring ESF+ 2021–2027 med anledning av halvtidsöversynen 

• Föredragande: Inger Wijkström, Arbetsmarknadsdepartementet (A-dep) 

Beslutspunkten rör förslag till ändring av det nationella programmet för Europeiska 

socialfonden+ (ESF+) 2021–2027 till följd av halvtidsöversynen av programmet i 

 

 
1 Enligt regeringsbeslutet om inrättande av en övervakningskommitté för det nationella programmet för Europeiska 
Socialfonden+ 2021–2027 (dnr A2022/00979) ansvarar övervakningskommittén även för övervakning av slutförandet av det 
nationella socialfondsprogrammet för tillväxt och sysselsättning 2014–2020. 
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enlighet med Europaparlamentets och rådets förordning (EU) 2021/10602. Artikel 

18 i förordningen anger att en bedömning av resultatet av en halvtidsöversyn av 

det nationella programmet för ESF+ ska lämnas till Europeiska kommissionen 

senast den 31 mars 2025. Detta ska även inbegripa ett förslag till slutlig tilldelning 

av det så kallade flexibilitetsbeloppet (totalt ca 106 miljoner euro). Om så bedöms 

nödvändigt ska även ändringar av programmet föreslås.  

Förslaget till programändring innebär en justering av slutmålen för 2029 för 

utfallsindikatorerna avseende antalet deltagare (för programområdena A, B och C) 

och antalet projekt (för programområdena C och D), se underlag. Justeringen 

föreslås ske mot bakgrund av ändringen av förordningen (1999:710) om valuta-

kurs vid stöd från EU-budgeten som innebär att den kurs som ska tillämpas vid 

beräkningen av de finansiella ramarna för programmet för ESF+ har justerats från 

9,30 till 10,50 kronor per euro. Detta gör att ytterligare EU-medel om drygt 800 

miljoner kronor blir tillgängliga inom programmet. För programområde B föreslås 

därutöver en justering av slutmålet i huvudsak med anledning av den 

budgeteringsmodell som tillämpas för programområdet.  

För information gjordes också en genomgång av regeringens bedömning av 

halvtidsöversynen av programmet ESF+ 2021–2027, se underlag. En slutsats är 

att programmet i stort är i linje med och uppfyller de faktorer som ska beaktas i 

halvtidsöversynen. Mot denna bakgrund föreslås att de flexibilitetsbelopp som 

framgår av den finansiella tabellen i programmet slutgiltigt tilldelas respektive 

programområde.  

Mattias Schulstad (LO) undrade om departementet hade pratat med 

övergångsregion Norra Mellansverige om programområde A2? Inger Wijkström 

(A-dep) svarade att man inte har pratat direkt med regionen men att man har haft 

ett nära samarbete med Svenska ESF-rådet i frågan. Håkan Forsberg (ESF-rådet) 

förklarade att myndigheten nu inte avser att utlysa ytterligare projekt för skolelever 

i övergångsregionen eftersom skolelever inte kan räknas med i 

utfallsindikatorerna. För att uppfylla utfallsindikatorerna behövs fler projekt som 

vänder sig till vuxna arbetslösa.  

Mattias Schulstad (LO) undrade vidare varför det inte allokeras mer medel till 

sociala innovationer? Inger Wijkström (A-dep) och Håkan Forsberg (ESF-rådet) 

 

 
2 EUROPAPARLAMENTETS OCH RÅDETS FÖRORDNING (EU) 2021/1060 av den 24 juni 2021 om fastställande av gemensamma 
bestämmelser för Europeiska regionala utvecklingsfonden, Europeiska socialfonden+, Sammanhållningsfonden, Fonden för en 
rättvis omställning och Europeiska havs-, fiskeri- och vattenbruksfonden samt finansiella regler för dessa och för Asyl-,  
migrations- och integrationsfonden, Fonden för inre säkerhet samt instrumentet för ekonomiskt stöd för gränsförvaltning och 
viseringspolitik 
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svarade att flexibilitetsbeloppet fördelas proportionerligt över alla program-

områden, men att målet för antalet projekt i PO E inte föreslås höjas. 

Gunnar Anderzon (SKR) frågade hur man tänker kring att unga från 13 år inte 

ingår i utfallsindikatorn? Inger Wijkström (A-dep) svarade att man gärna vill att 

dessa ska räknas med, men att det skulle kräva att ett nytt programområde 

skapades eftersom man inte kan ha två olika mål knutna till samma 

programområde.  

Håkan Gustavsson (TCO) undrade om de tillgängliga medel som nu frigjorts 

genom valutakursförändringen kommer att på något sätt påverka hanteringen 

negativt i framtiden och om det då är något Sverige ska tänka på redan nu? Om 

den faktiska valutakursen går ner blir det då en omvänd effekt för tillgängliga 

medel? Inger Wijkström (A-dep) svarade att den beslutade valutakursen om 10,50 

kronor per euro baseras på en riskbedömning. Om den faktiska valutakursen 

skulle ändras åt motsatt håll får Sverige stå för mellanskillnaden. 

Gunnar Anderzon (SKR) undrade om det har varit enkelt att göra 

halvtidsöversynen eller vad som eventuellt har varit problematiskt? Inger 

Wijkström (A-dep)  svarade att det har varit ett lärorikt arbete. En aspekt i 

sammanhanget är dock att det på grund av en försenad programstart inte har 

funnits några utvärderingsresultat att tillgå i halvtidsöversynen.  

Elin Landell (ordf) konstaterade att det underlag som redovisats avseende 

regeringens bedömning av halvtidsöversynen ger en mycket bra överblick av 

genomförandet av programmet. Hon sammanfattade att den stora förändringen i 

förslaget gäller de ändrade förutsättningarna för programområde B och bad om ett 

förtydligande kring det. Håkan Forsberg (ESF-rådet) svarade att 

Arbetsförmedlingen initialt hade tagit fram ett dokument med olika insatser man 

skulle kunna använda i PO B. Arbetsförmedlingen hade beräknat en hög 

styckkostnad på flera olika typer av insatser men genomförandet har hittills endast 

avsett Rusta & Matcha som har en låg kostnad per deltagare. Vidare har 

Arbetsförmedlingen valt att medfinansiera med medel för arbetsmarknadspolitiska 

insatser. Den beräknade kostnaden per deltagare inkluderade tidigare 

deltagarersättningen. Kostnaden per deltagare har därför blivit lägre eftersom 

deltagarersättningen inte längre är en komponent i beräkningen.  

Mattias Schulstad (LO) undrade om alla de ytterligare individer som man nu ska 

nå inom PO B ska utvärderas inom ESF+? Håkan Forsberg (ESF) svarade att 

utvärderingen kommer att göras inom ESF+ och kommer att omfatta de som 

deltagit i Rusta & Matcha och också i ett PO B-projekt. 
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Patrik Karlsson (Svensk Näringsliv) undrade om Arbetsförmedlingen 

medfinansierar Rusta & Matcha med 60 procent? Håkan Forsberg (ESF) 

bekräftade detta. 

Gunnar Anderzon (SKR) lade till att det blir viktigt med uppföljning och utvärdering 

av PO B för att kunna avgöra om hanteringen är framgångsrik. Detta blir särskilt 

viktigt om det är en modell som ska användas även i framtiden. 

Jasmina Hopstadius (A-dep) informerade om att regeringen i regleringsbrev gett 

Arbetsförmedlingen ett uppdrag om ökad kostnadseffektivitet i 

matchningstjänsterna.   

Elin Landell (ordf) undrade om förslaget till revidering av slutmålet för antalet 

deltagare för PO B binder upp ESF-medlen till att användas på samma sätt som 

hittills och därmed inte kan användas till annat. Håkan Forsberg (ESF-rådet) 

menade att detta inte går att svara på idag men att man vid behov skulle kunna 

komma tillbaka till ÖK med förslag på en programändring. 

Gunnar Anderzon (SKR) påminde om att ÖK varit flexibla tidigare och gjort 

förändringar när behov har funnits och att det inte är något ovanligt och att det då 

har funnits förklaringar till det. 

Mattias Schulstad (LO) sade att det är märkligt att lägga in mer pengar i något 

som inte är helt effektivt. 

Håkan Forsberg (ESF-rådet) svarade att Svenska ESF-rådet inte har utlyst pengar 

till en viss metod i PO B utan att det i det här fallet är Arbetsförmedlingen som 

bestämt vilka metoder eller insatser de vill arbeta med utifrån de analyser de har 

gjort inom myndigheten.  

Maria Kindahl (Arbetsförmedlingen) bekräftade detta. 

Elin Landell (ordf) sammanfattade att det finns ett förslag att ta ställning till. Vad 

gäller utvärdering av PO B är det Arbetsförmedlingen som ska göra detta. ÖK 

behöver återkomma till frågan om uppföljning och utvärdering av programområdet 

för förståelse kring om det behövs ytterligare förändringar i programmet eller inte.  

ÖK beslutade att godkänna förslaget om ändring av programmet för ESF+ 2021–

2027 med anledning av halvtidsöversynen. 

Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 

 

8. Information från EU-kommissionen 

• Föredragande: Karl Wallén 
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Inom den europeiska planeringsterminen har landrapporten påbörjats. Den ska vara färdig 

till sommaren 2025 och mer information kring detta kommer på nästa ÖK-möte den 4 juni 

2025. 

Kompetensunionen lanseras idag och detta är också något som kommer mer information 

kring på nästa ÖK-möte. 

Gunnar Anderzon (SKR) frågade om intryck från den årliga översynen som Kommissionen 

(KOM) genomförde i Sverige i februari. Karl Wallén svarade att intrycket av Sveriges 

genomförande var bra utifrån att programmet fungerar på ett bra sätt med bra utfall och 

prognos mot målen för 2029. 

 

9. Information från Arbetsmarknadsdepartementet 

• Föredragande: Cecilia Eng 

Presentationen riktades in mot framtiden och Sveriges position kring 

sammanhållningspolitiken efter 2027. Den övergripande svenska positionen om 

sammanhållningspolitiken efter 2027 innebär i stort följande: 

• Inriktningen bör fortsatt vara konkurrenskraft, innovation samt grön och digital 

omställning. 

• En platsbaserad politik tillsammans med principerna om partnerskap, flernivåstyre 

och delad förvaltning. Ett övergripande ramverk behövs.  

• Nationell medfinansiering av EU-medel bidrar till ägarskap och ett effektivt 

genomförande.  

• Största delen av resurserna till de minst utvecklade regionerna. 

• Det gränsöverskridande samarbetet (Interreg) möjliggör gemensamma 

utvecklingsprojekt över nationsgränserna. 

• Det är viktigt att undersöka möjligheten till ett mer resultatbaserat/prestationsbaserat 

genomförande av politiken.  

• Efterlevnad av rättsstatens principer och god förvaltning i nuvarande och nya 

medlemsstater.  

• En minskad administrativ börda för genomförandeorganisationer och stödmottagare 

eftersträvas, utan att försvaga skyddet av EU:s finansiella intressen.  

• Administrativ kapacitet är avgörande. Detta är en förutsättning för ett bra resultat. 

Processen framåt. (Polen har ordförandeskapet under det första halvåret av 2025). 
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• Ministerrådet ska nu ta fram slutsatser om den framtida 

sammanhållningspolitiken. Dessa ska vara klara i slutet av mars 2025. 

• Ett förslag till flerårig budgetram för perioden efter 2027 väntas från 

kommissionen i juli 2025. 

• Därefter inleds förhandlingar i och mellan institutionerna. 

Strukturfondspartnerskapen, beredningen av förslagen i En ny organisation för förvaltning 

av EU-medel (SOU 2024:22)  

• Arbetet utgår från förslagen i betänkandet. 

• Fokus just nu är på att lösa legala problem med partnerskapen. 

• En proposition lämnas till riksdagen i mitten av mars om att upphäva lagen om 

strukturfondspartnerskap. 

• Därefter kommer ett förslag om ändring av förordningen (2022:1379) om 

förvaltning av program för vissa EU-fonder när riksdagen beslutat upphäva 

lagen. Arbete pågår med detta. Inriktningen är att det nya förslaget ska innehålla 

ett fokus på arbetet med utlysningsplaner för ”samverkansgrupperna”. 

• De nya ”samverkansgrupperna” inrättas. 

• Regeringen beslutar om ordförande för de nya grupperna. 

Mattias Schulstad (LO) ställde frågan om regeringens flernivåstyrning ner på NUTS2-nivå 

blir en samverkansgrupp men att det i slutändan är myndigheten som beslutar? Cecilia Eng 

(A-dep) svarade att departementet har lämnat den information som finns att ge just nu. Det 

pågår ett arbete med att se vilka behov som finns av ändringar i Förordning (2022:1379) om 

förvaltning av program för vissa EU-fonder. Som nämndes under presentationen så sker 

arbetet med de nya ”samverkansgrupperna” med utgångspunkt i EU-medelsutredningens 

förslag.  

Mattias Schulstad (LO) ville skicka med att man bör tänka över detta noga och prata med 

alla parter. Cecilia Eng (A-dep) svarade att dialog sker med Svenska ESF-rådet, 

Tillväxtverket men därtill träffar Regeringskansliet också företrädare för SKR och 

strukturfondspartnerskapen för att informera om processen. 

Gunnar Anderzon (SKR) frågade vilka som ska vara med i samverkansgrupperna? Cecilia 

Eng (Adep) svarade att det är något som kommer att regleras i den berörda förordningen.  

Jasmina Hopstadius (A-dep) informerade avslutningsvis, i fråga om förslagen från EU-

medelsutredningen som rör förvaltande myndigheter, om att regeringen kommer att 

återkomma i frågan om hur utredningens förslag ska tas vidare, samt att ambitionen att 

effektivisera och minska kostnaderna för hanteringen av EU-medel ligger fast. Regeringen 

avser dock inte gå vidare med utredningens förslag om att förvaltningen av Europeiska 
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socialfonden+ ska läggas på Tillväxtverket. Regeringen söker nu en ny generaldirektör för 

Svenska ESF-rådet för en sexårsperiod i samband med att Håkan Forsberg går i pension.      

Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet.  

 

10. Information från Svenska ESF-rådet 

• Föredragande: Håkan Forsberg  

- Beslutat och utbetalt av total ram per 2025-01-31 (växelkurs 10,50 SEK/EUR) i de 

olika programområdena. Håkan Forsberg (ESF-rådet) gjorde en genomgång för 

varje programområde och region. Siffrorna är beräknade utifrån den nya 

växelkursen. 

- Övrigt 

Trots att Sverige anser att genomförandet av programmet påbörjades sent så ligger 

Sverige långt fram jämfört med andra medlemsstater. Faktum är att Sverige ligger 

etta i genomförande av ESF+ i en informell jämförelse. 

Sverige får bästa betyg av EU:s revisorer – kategori 1 och Ekonomistyrningsverket 

hittade inga fel i sin revison. 

Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet 

11. Information från EU-kommissionens kommitté för ESF+ och dess tekniska 

arbetsgrupp 

• Föredragande: Jonas Bergström, Svenska ESF-rådet  

Jonas Bergström (ESF) informerade om att det varit ett kort digitalt möte i den tekniska 

arbetsgruppen gällande den finansiella implementeringen. Trots att Sverige anser sig ha 

kommit igång sent ligger vi väl till i genomförande. Nästa möte i kommittén och i 

arbetsgruppen hålls i april 2025, då med fysiska möten i tre dagar. Mer information kommer 

därmed att finnas till nästa ÖK-möte 4 juni 2025. 

 .  

12. Information från analys- och kommunikationsenheten, Svenska ESF-rådet 

• Föredragande: Jenny Ingvarsson, Svenska ESF-rådet 

Jenny Ingvarsson (ESF) visade en kort film om medierapportering som varit kring Svenska 

ESF-rådet med anledning av en utlysning (PO B Övre Norrland) med pengar riktade mot 

dem som varslats från Northvolt. Ett pressmeddelande skickades ut om detta och inom cirka 

10 minuter efter att det skickats ut började media ta kontakt och myndighetens satsning fick 

stort genomslag i massmedia. 
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Jenny Ingvarsson (ESF) hade ingen ny information att presentera kring utvärderingar. Det 

blir förmodligen först i december 2025 som det kommer bli aktuellt med presentation för ÖK 

av en ny utvärdering. 

13. Information från senaste AU-mötet              

• Föredragande Mattias Schulstad (LO) 

Mattias Schulstad (LO) rapporterade från senaste AU-mötet där punkterna i stort speglade  

informationen vid dagens ÖK-möte. Se vidare mötesanteckningar från AU-mötet den             

3 februari 2025. 

 

Den stora punkten vid AU-mötet var att Marina Carlsson (Funktionsrätt Sverige) valdes till ny 

ordförande för AU efter Gunnar Anderzon (SKR). 

 

14. Nästa ordinarie sammanträde 

 Den 4 juni 2025 kl.10 (World Trade Center, Stockholm) 

15. Övriga frågor 

- Fråga om gränsdragning mellan EGF (Europeiska fonden för justering av 

globaliseringseffekter för uppsagda arbetstagare) och projekt för 

kapacitetsförstärkning och grön omställning (programområde D). Hur ska 

dubbelfinansiering undvikas? 

• Föredragande: Maria Kindahl , Arbetsförmedlingen (AF) 

Elin Landell (ordf) informerade om att Maria Kindahl (AF) dragit tillbaka sin fråga från dagens 

möte men att frågan om risk för dubbelfinansiering eventuellt kan lyftas vid nästa ÖK-möte 

den 4 juni 2025 ur ett mer principiellt perspektiv. 

- Arbetet med kallelser till ÖK-möten  

• Föredragande: Elin Landell (ordf) 

Elin Landell (ordf) informerade ÖK om att kallelserna till ÖK-möten i fortsättningen kommer 

att skickas ut via Outlook så att ledamöterna direkt kan svara på inbjudan och anmäla sig till 

mötet. Det betyder att ledamöterna inte längre behöver gå in särskilt på ÖK-sidan och 

anmäla sig. Handlingarna till varje ÖK-möte kommer dock även fortsättningsvis att läggas ut 

på ÖK-sidan och ledamöterna får gå in där precis som vanligt och ta del av dem. 

 

16. Projektbesök: FUN – Främja Ungas Närvaro Gävleborg, Region Gävleborg 

• Föredragande: Linda Källgren, strateg Region Gävleborg och Mia Karlsson, 

strateg Region Gävleborg 
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Projektets syfte är att i ett tidigt stadie och med hjälp av förebyggande arbete minska 

studieavbrott för ungdomar i åldern 13–16 år samt hjälpa elever att välja rätt 

gymnasieutbildning men också motverka att individer hamnar i utanförskap 

Insatserna vänder sig till ungdomar som riskerar att inte klara övergången till 

gymnasieutbildning, till exempel de som har hög grad av frånvaro, motivationssvårigheter 

eller psykosociala svårigheter. 

Projektet är tänkt att höja andelen elever som avslutar grundskolan med behörighet till 

gymnasiet och att minska skillnader i behörighet med avseende på kön, födelseland och 

föräldrarnas utbildningsnivå. 

Projektet är också tänkt att förbättra samverkan inom kommunerna kring elevers 

studieresultat och frånvaro samt öka samverkan mellan kommuner, projektägaren Region 

Gävleborg och andra aktörer kring målgruppen 

Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 

 

17. Sammanträdet avslutas  
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Lista över närvarande ledamöter och övriga närvarande 4 mars 

2025 

 

Organisation: Ledamot: Ersättare: 

Arbetsförmedlingen  Maria Kindahl 
 

Coompanion Marita Öberg-Molin 
 

Folkbildningsrådet Anna-Carin Bylund  

FORTE  Anna-Karin Florén 
 

Fremia  Patrik Schröder 
Deltog 11.20-15.00. 

Per Graden  
Deltog 10.00-14.00. 

Försäkringskassan Carina Hagelin 
Kjällman 

 

IFAU Simon Ek 
 

Landsorganisationen i SV. 
(LO) 

Mattias Schulstad  

Malmö Universitetet (MAU) Sara Bjärstorp  

Myndigheten för ungdoms- 
och civilsamhällesfrågor 
(MUCF) 

Johan Lycke  

Myndigheten för 
yrkeshögskolan 

 
Carina 
Wilhelmsson 
(digitalt) 

Region Norrbotten Roger Ylinenpää  

Riksidrottsförbundet    Marie Denitton 
 

Rädda barnen  Erik Lago 

Skolverket Helen Myslek 
 

Socialstyrelsen 
 

Anna-Karin 
Sandén 

Svenskt Näringsliv  
 

Patrik Karlsson 
Deltog till 13.00. 

Sveriges kommuner o regioner 
(SKR) 

Gunnar Anderzon 
Deltog till 13.00. 

 

Tillväxtverket 
 

Åsa Lövelius 
Kebert 
(digitalt) 
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TCO Håkan Gustavsson 
 

Universitets- och 
högskolerådet (UHR) 

Malin Jönsson 
 

       

Ordförande:  

Elin Landell  

Arbetsmarknadsdepartementet: 

Cecilia Eng  

Inger Wijkström 

Jasmina Hopstadius 

Tereza Vilén, bisittare 

Europeiska Kommissionen:  

Karl Wallén (digitalt) 

ESF-rådet 
Håkan Forsberg   

Jonas Bergström   
Jenny Ingvarsson      
Anita Ivarsson  
Erika Bengtsson 
Gunilla Sweger, bisittare  

Projekt FUN 

Linda Källgren 

Mia Karlsson 
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 Svenska ESF-rådet, Huvudkontoret 



Besöksadress: Drottninggatan 9, 3 tr. 



Postadress: Box 397, 801 05 Gävle  



Telefon: 020 – 33 33 90 



Fax: 08-579 171 01 



Webbplats: www.esf.se 



 



 



 Datum 
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Protokoll för Övervakningskommittén1 för det nationella 
programmet för ESF+ tisdag den 4 mars 2025 
 
Tid: 10.00-15.00 (inkl. lunch 12.00-13.00) 



Plats: World Trade Center, Stockholm. Lokal: Atlanta 



Närvarande: se lista 



 



1. Sammanträdet öppnades     



Elin Landell, Övervakningskommitténs (ÖK:s) ordförande (ordf.) öppnade mötet och hälsade 



alla välkomna. 



2. Upprop 



3. Godkännande av dagordning   



Dagordningen godkändes och har skickats ut i god tid före mötet. 



4. Protokollet från föregående sammanträde  



Inga synpunkter på föregående protokoll (3 december 2024) 



5. Val av justerare 



ÖK valde Helen Myslek (Skolverket) och Johan Lycke (MUCF) till justerare. 



6. Anmälningar om överträdelse av EU:s stadga och de grundläggande rättigheterna             



ESF+ 2021–2027 



• Föredragande: Jonas Bergström, Svenska ESF-rådet 



Jonas Bergström informerade att inga anmälningar om överträdelse finns att redovisa. 



7. Beslut om programändring ESF+ 2021–2027 med anledning av halvtidsöversynen 



• Föredragande: Inger Wijkström, Arbetsmarknadsdepartementet (A-dep) 



Beslutspunkten rör förslag till ändring av det nationella programmet för Europeiska 



socialfonden+ (ESF+) 2021–2027 till följd av halvtidsöversynen av programmet i 



 



 
1 Enligt regeringsbeslutet om inrättande av en övervakningskommitté för det nationella programmet för Europeiska 
Socialfonden+ 2021–2027 (dnr A2022/00979) ansvarar övervakningskommittén även för övervakning av slutförandet av det 
nationella socialfondsprogrammet för tillväxt och sysselsättning 2014–2020. 
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enlighet med Europaparlamentets och rådets förordning (EU) 2021/10602. Artikel 



18 i förordningen anger att en bedömning av resultatet av en halvtidsöversyn av 



det nationella programmet för ESF+ ska lämnas till Europeiska kommissionen 



senast den 31 mars 2025. Detta ska även inbegripa ett förslag till slutlig tilldelning 



av det så kallade flexibilitetsbeloppet (totalt ca 106 miljoner euro). Om så bedöms 



nödvändigt ska även ändringar av programmet föreslås.  



Förslaget till programändring innebär en justering av slutmålen för 2029 för 



utfallsindikatorerna avseende antalet deltagare (för programområdena A, B och C) 



och antalet projekt (för programområdena C och D), se underlag. Justeringen 



föreslås ske mot bakgrund av ändringen av förordningen (1999:710) om valuta-



kurs vid stöd från EU-budgeten som innebär att den kurs som ska tillämpas vid 



beräkningen av de finansiella ramarna för programmet för ESF+ har justerats från 



9,30 till 10,50 kronor per euro. Detta gör att ytterligare EU-medel om drygt 800 



miljoner kronor blir tillgängliga inom programmet. För programområde B föreslås 



därutöver en justering av slutmålet i huvudsak med anledning av den 



budgeteringsmodell som tillämpas för programområdet.  



För information gjordes också en genomgång av regeringens bedömning av 



halvtidsöversynen av programmet ESF+ 2021–2027, se underlag. En slutsats är 



att programmet i stort är i linje med och uppfyller de faktorer som ska beaktas i 



halvtidsöversynen. Mot denna bakgrund föreslås att de flexibilitetsbelopp som 



framgår av den finansiella tabellen i programmet slutgiltigt tilldelas respektive 



programområde.  



Mattias Schulstad (LO) undrade om departementet hade pratat med 



övergångsregion Norra Mellansverige om programområde A2? Inger Wijkström 



(A-dep) svarade att man inte har pratat direkt med regionen men att man har haft 



ett nära samarbete med Svenska ESF-rådet i frågan. Håkan Forsberg (ESF-rådet) 



förklarade att myndigheten nu inte avser att utlysa ytterligare projekt för skolelever 



i övergångsregionen eftersom skolelever inte kan räknas med i 



utfallsindikatorerna. För att uppfylla utfallsindikatorerna behövs fler projekt som 



vänder sig till vuxna arbetslösa.  



Mattias Schulstad (LO) undrade vidare varför det inte allokeras mer medel till 



sociala innovationer? Inger Wijkström (A-dep) och Håkan Forsberg (ESF-rådet) 



 



 
2 EUROPAPARLAMENTETS OCH RÅDETS FÖRORDNING (EU) 2021/1060 av den 24 juni 2021 om fastställande av gemensamma 
bestämmelser för Europeiska regionala utvecklingsfonden, Europeiska socialfonden+, Sammanhållningsfonden, Fonden för en 
rättvis omställning och Europeiska havs-, fiskeri- och vattenbruksfonden samt finansiella regler för dessa och för Asyl-,  
migrations- och integrationsfonden, Fonden för inre säkerhet samt instrumentet för ekonomiskt stöd för gränsförvaltning och 
viseringspolitik 
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svarade att flexibilitetsbeloppet fördelas proportionerligt över alla program-



områden, men att målet för antalet projekt i PO E inte föreslås höjas. 



Gunnar Anderzon (SKR) frågade hur man tänker kring att unga från 13 år inte 



ingår i utfallsindikatorn? Inger Wijkström (A-dep) svarade att man gärna vill att 



dessa ska räknas med, men att det skulle kräva att ett nytt programområde 



skapades eftersom man inte kan ha två olika mål knutna till samma 



programområde.  



Håkan Gustavsson (TCO) undrade om de tillgängliga medel som nu frigjorts 



genom valutakursförändringen kommer att på något sätt påverka hanteringen 



negativt i framtiden och om det då är något Sverige ska tänka på redan nu? Om 



den faktiska valutakursen går ner blir det då en omvänd effekt för tillgängliga 



medel? Inger Wijkström (A-dep) svarade att den beslutade valutakursen om 10,50 



kronor per euro baseras på en riskbedömning. Om den faktiska valutakursen 



skulle ändras åt motsatt håll får Sverige stå för mellanskillnaden. 



Gunnar Anderzon (SKR) undrade om det har varit enkelt att göra 



halvtidsöversynen eller vad som eventuellt har varit problematiskt? Inger 



Wijkström (A-dep)  svarade att det har varit ett lärorikt arbete. En aspekt i 



sammanhanget är dock att det på grund av en försenad programstart inte har 



funnits några utvärderingsresultat att tillgå i halvtidsöversynen.  



Elin Landell (ordf) konstaterade att det underlag som redovisats avseende 



regeringens bedömning av halvtidsöversynen ger en mycket bra överblick av 



genomförandet av programmet. Hon sammanfattade att den stora förändringen i 



förslaget gäller de ändrade förutsättningarna för programområde B och bad om ett 



förtydligande kring det. Håkan Forsberg (ESF-rådet) svarade att 



Arbetsförmedlingen initialt hade tagit fram ett dokument med olika insatser man 



skulle kunna använda i PO B. Arbetsförmedlingen hade beräknat en hög 



styckkostnad på flera olika typer av insatser men genomförandet har hittills endast 



avsett Rusta & Matcha som har en låg kostnad per deltagare. Vidare har 



Arbetsförmedlingen valt att medfinansiera med medel för arbetsmarknadspolitiska 



insatser. Den beräknade kostnaden per deltagare inkluderade tidigare 



deltagarersättningen. Kostnaden per deltagare har därför blivit lägre eftersom 



deltagarersättningen inte längre är en komponent i beräkningen.  



Mattias Schulstad (LO) undrade om alla de ytterligare individer som man nu ska 



nå inom PO B ska utvärderas inom ESF+? Håkan Forsberg (ESF) svarade att 



utvärderingen kommer att göras inom ESF+ och kommer att omfatta de som 



deltagit i Rusta & Matcha och också i ett PO B-projekt. 
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Patrik Karlsson (Svensk Näringsliv) undrade om Arbetsförmedlingen 



medfinansierar Rusta & Matcha med 60 procent? Håkan Forsberg (ESF) 



bekräftade detta. 



Gunnar Anderzon (SKR) lade till att det blir viktigt med uppföljning och utvärdering 



av PO B för att kunna avgöra om hanteringen är framgångsrik. Detta blir särskilt 



viktigt om det är en modell som ska användas även i framtiden. 



Jasmina Hopstadius (A-dep) informerade om att regeringen i regleringsbrev gett 



Arbetsförmedlingen ett uppdrag om ökad kostnadseffektivitet i 



matchningstjänsterna.   



Elin Landell (ordf) undrade om förslaget till revidering av slutmålet för antalet 



deltagare för PO B binder upp ESF-medlen till att användas på samma sätt som 



hittills och därmed inte kan användas till annat. Håkan Forsberg (ESF-rådet) 



menade att detta inte går att svara på idag men att man vid behov skulle kunna 



komma tillbaka till ÖK med förslag på en programändring. 



Gunnar Anderzon (SKR) påminde om att ÖK varit flexibla tidigare och gjort 



förändringar när behov har funnits och att det inte är något ovanligt och att det då 



har funnits förklaringar till det. 



Mattias Schulstad (LO) sade att det är märkligt att lägga in mer pengar i något 



som inte är helt effektivt. 



Håkan Forsberg (ESF-rådet) svarade att Svenska ESF-rådet inte har utlyst pengar 



till en viss metod i PO B utan att det i det här fallet är Arbetsförmedlingen som 



bestämt vilka metoder eller insatser de vill arbeta med utifrån de analyser de har 



gjort inom myndigheten.  



Maria Kindahl (Arbetsförmedlingen) bekräftade detta. 



Elin Landell (ordf) sammanfattade att det finns ett förslag att ta ställning till. Vad 



gäller utvärdering av PO B är det Arbetsförmedlingen som ska göra detta. ÖK 



behöver återkomma till frågan om uppföljning och utvärdering av programområdet 



för förståelse kring om det behövs ytterligare förändringar i programmet eller inte.  



ÖK beslutade att godkänna förslaget om ändring av programmet för ESF+ 2021–



2027 med anledning av halvtidsöversynen. 



Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 



 



8. Information från EU-kommissionen 



• Föredragande: Karl Wallén 
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Inom den europeiska planeringsterminen har landrapporten påbörjats. Den ska vara färdig 



till sommaren 2025 och mer information kring detta kommer på nästa ÖK-möte den 4 juni 



2025. 



Kompetensunionen lanseras idag och detta är också något som kommer mer information 



kring på nästa ÖK-möte. 



Gunnar Anderzon (SKR) frågade om intryck från den årliga översynen som Kommissionen 



(KOM) genomförde i Sverige i februari. Karl Wallén svarade att intrycket av Sveriges 



genomförande var bra utifrån att programmet fungerar på ett bra sätt med bra utfall och 



prognos mot målen för 2029. 



 



9. Information från Arbetsmarknadsdepartementet 



• Föredragande: Cecilia Eng 



Presentationen riktades in mot framtiden och Sveriges position kring 



sammanhållningspolitiken efter 2027. Den övergripande svenska positionen om 



sammanhållningspolitiken efter 2027 innebär i stort följande: 



• Inriktningen bör fortsatt vara konkurrenskraft, innovation samt grön och digital 



omställning. 



• En platsbaserad politik tillsammans med principerna om partnerskap, flernivåstyre 



och delad förvaltning. Ett övergripande ramverk behövs.  



• Nationell medfinansiering av EU-medel bidrar till ägarskap och ett effektivt 



genomförande.  



• Största delen av resurserna till de minst utvecklade regionerna. 



• Det gränsöverskridande samarbetet (Interreg) möjliggör gemensamma 



utvecklingsprojekt över nationsgränserna. 



• Det är viktigt att undersöka möjligheten till ett mer resultatbaserat/prestationsbaserat 



genomförande av politiken.  



• Efterlevnad av rättsstatens principer och god förvaltning i nuvarande och nya 



medlemsstater.  



• En minskad administrativ börda för genomförandeorganisationer och stödmottagare 



eftersträvas, utan att försvaga skyddet av EU:s finansiella intressen.  



• Administrativ kapacitet är avgörande. Detta är en förutsättning för ett bra resultat. 



Processen framåt. (Polen har ordförandeskapet under det första halvåret av 2025). 
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• Ministerrådet ska nu ta fram slutsatser om den framtida 



sammanhållningspolitiken. Dessa ska vara klara i slutet av mars 2025. 



• Ett förslag till flerårig budgetram för perioden efter 2027 väntas från 



kommissionen i juli 2025. 



• Därefter inleds förhandlingar i och mellan institutionerna. 



Strukturfondspartnerskapen, beredningen av förslagen i En ny organisation för förvaltning 



av EU-medel (SOU 2024:22)  



• Arbetet utgår från förslagen i betänkandet. 



• Fokus just nu är på att lösa legala problem med partnerskapen. 



• En proposition lämnas till riksdagen i mitten av mars om att upphäva lagen om 



strukturfondspartnerskap. 



• Därefter kommer ett förslag om ändring av förordningen (2022:1379) om 



förvaltning av program för vissa EU-fonder när riksdagen beslutat upphäva 



lagen. Arbete pågår med detta. Inriktningen är att det nya förslaget ska innehålla 



ett fokus på arbetet med utlysningsplaner för ”samverkansgrupperna”. 



• De nya ”samverkansgrupperna” inrättas. 



• Regeringen beslutar om ordförande för de nya grupperna. 



Mattias Schulstad (LO) ställde frågan om regeringens flernivåstyrning ner på NUTS2-nivå 



blir en samverkansgrupp men att det i slutändan är myndigheten som beslutar? Cecilia Eng 



(A-dep) svarade att departementet har lämnat den information som finns att ge just nu. Det 



pågår ett arbete med att se vilka behov som finns av ändringar i Förordning (2022:1379) om 



förvaltning av program för vissa EU-fonder. Som nämndes under presentationen så sker 



arbetet med de nya ”samverkansgrupperna” med utgångspunkt i EU-medelsutredningens 



förslag.  



Mattias Schulstad (LO) ville skicka med att man bör tänka över detta noga och prata med 



alla parter. Cecilia Eng (A-dep) svarade att dialog sker med Svenska ESF-rådet, 



Tillväxtverket men därtill träffar Regeringskansliet också företrädare för SKR och 



strukturfondspartnerskapen för att informera om processen. 



Gunnar Anderzon (SKR) frågade vilka som ska vara med i samverkansgrupperna? Cecilia 



Eng (Adep) svarade att det är något som kommer att regleras i den berörda förordningen.  



Jasmina Hopstadius (A-dep) informerade avslutningsvis, i fråga om förslagen från EU-



medelsutredningen som rör förvaltande myndigheter, om att regeringen kommer att 



återkomma i frågan om hur utredningens förslag ska tas vidare, samt att ambitionen att 



effektivisera och minska kostnaderna för hanteringen av EU-medel ligger fast. Regeringen 



avser dock inte gå vidare med utredningens förslag om att förvaltningen av Europeiska 
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socialfonden+ ska läggas på Tillväxtverket. Regeringen söker nu en ny generaldirektör för 



Svenska ESF-rådet för en sexårsperiod i samband med att Håkan Forsberg går i pension.      



Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet.  



 



10. Information från Svenska ESF-rådet 



• Föredragande: Håkan Forsberg  



- Beslutat och utbetalt av total ram per 2025-01-31 (växelkurs 10,50 SEK/EUR) i de 



olika programområdena. Håkan Forsberg (ESF-rådet) gjorde en genomgång för 



varje programområde och region. Siffrorna är beräknade utifrån den nya 



växelkursen. 



- Övrigt 



Trots att Sverige anser att genomförandet av programmet påbörjades sent så ligger 



Sverige långt fram jämfört med andra medlemsstater. Faktum är att Sverige ligger 



etta i genomförande av ESF+ i en informell jämförelse. 



Sverige får bästa betyg av EU:s revisorer – kategori 1 och Ekonomistyrningsverket 



hittade inga fel i sin revison. 



Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet 



11. Information från EU-kommissionens kommitté för ESF+ och dess tekniska 



arbetsgrupp 



• Föredragande: Jonas Bergström, Svenska ESF-rådet  



Jonas Bergström (ESF) informerade om att det varit ett kort digitalt möte i den tekniska 



arbetsgruppen gällande den finansiella implementeringen. Trots att Sverige anser sig ha 



kommit igång sent ligger vi väl till i genomförande. Nästa möte i kommittén och i 



arbetsgruppen hålls i april 2025, då med fysiska möten i tre dagar. Mer information kommer 



därmed att finnas till nästa ÖK-möte 4 juni 2025. 



 .  



12. Information från analys- och kommunikationsenheten, Svenska ESF-rådet 



• Föredragande: Jenny Ingvarsson, Svenska ESF-rådet 



Jenny Ingvarsson (ESF) visade en kort film om medierapportering som varit kring Svenska 



ESF-rådet med anledning av en utlysning (PO B Övre Norrland) med pengar riktade mot 



dem som varslats från Northvolt. Ett pressmeddelande skickades ut om detta och inom cirka 



10 minuter efter att det skickats ut började media ta kontakt och myndighetens satsning fick 



stort genomslag i massmedia. 
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Jenny Ingvarsson (ESF) hade ingen ny information att presentera kring utvärderingar. Det 



blir förmodligen först i december 2025 som det kommer bli aktuellt med presentation för ÖK 



av en ny utvärdering. 



13. Information från senaste AU-mötet              



• Föredragande Mattias Schulstad (LO) 



Mattias Schulstad (LO) rapporterade från senaste AU-mötet där punkterna i stort speglade  



informationen vid dagens ÖK-möte. Se vidare mötesanteckningar från AU-mötet den             



3 februari 2025. 



 



Den stora punkten vid AU-mötet var att Marina Carlsson (Funktionsrätt Sverige) valdes till ny 



ordförande för AU efter Gunnar Anderzon (SKR). 



 



14. Nästa ordinarie sammanträde 



 Den 4 juni 2025 kl.10 (World Trade Center, Stockholm) 



15. Övriga frågor 



- Fråga om gränsdragning mellan EGF (Europeiska fonden för justering av 



globaliseringseffekter för uppsagda arbetstagare) och projekt för 



kapacitetsförstärkning och grön omställning (programområde D). Hur ska 



dubbelfinansiering undvikas? 



• Föredragande: Maria Kindahl , Arbetsförmedlingen (AF) 



Elin Landell (ordf) informerade om att Maria Kindahl (AF) dragit tillbaka sin fråga från dagens 



möte men att frågan om risk för dubbelfinansiering eventuellt kan lyftas vid nästa ÖK-möte 



den 4 juni 2025 ur ett mer principiellt perspektiv. 



- Arbetet med kallelser till ÖK-möten  



• Föredragande: Elin Landell (ordf) 



Elin Landell (ordf) informerade ÖK om att kallelserna till ÖK-möten i fortsättningen kommer 



att skickas ut via Outlook så att ledamöterna direkt kan svara på inbjudan och anmäla sig till 



mötet. Det betyder att ledamöterna inte längre behöver gå in särskilt på ÖK-sidan och 



anmäla sig. Handlingarna till varje ÖK-möte kommer dock även fortsättningsvis att läggas ut 



på ÖK-sidan och ledamöterna får gå in där precis som vanligt och ta del av dem. 



 



16. Projektbesök: FUN – Främja Ungas Närvaro Gävleborg, Region Gävleborg 



• Föredragande: Linda Källgren, strateg Region Gävleborg och Mia Karlsson, 



strateg Region Gävleborg 
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Projektets syfte är att i ett tidigt stadie och med hjälp av förebyggande arbete minska 



studieavbrott för ungdomar i åldern 13–16 år samt hjälpa elever att välja rätt 



gymnasieutbildning men också motverka att individer hamnar i utanförskap 



Insatserna vänder sig till ungdomar som riskerar att inte klara övergången till 



gymnasieutbildning, till exempel de som har hög grad av frånvaro, motivationssvårigheter 



eller psykosociala svårigheter. 



Projektet är tänkt att höja andelen elever som avslutar grundskolan med behörighet till 



gymnasiet och att minska skillnader i behörighet med avseende på kön, födelseland och 



föräldrarnas utbildningsnivå. 



Projektet är också tänkt att förbättra samverkan inom kommunerna kring elevers 



studieresultat och frånvaro samt öka samverkan mellan kommuner, projektägaren Region 



Gävleborg och andra aktörer kring målgruppen 



Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 



 



17. Sammanträdet avslutas  
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Lista över närvarande ledamöter och övriga närvarande 4 mars 



2025 



 



Organisation: Ledamot: Ersättare: 



Arbetsförmedlingen  Maria Kindahl 
 



Coompanion Marita Öberg-Molin 
 



Folkbildningsrådet Anna-Carin Bylund  



FORTE  Anna-Karin Florén 
 



Fremia  Patrik Schröder 
Deltog 11.20-15.00. 



Per Graden  
Deltog 10.00-14.00. 



Försäkringskassan Carina Hagelin 
Kjällman 



 



IFAU Simon Ek 
 



Landsorganisationen i SV. 
(LO) 



Mattias Schulstad  



Malmö Universitetet (MAU) Sara Bjärstorp  



Myndigheten för ungdoms- 
och civilsamhällesfrågor 
(MUCF) 



Johan Lycke  



Myndigheten för 
yrkeshögskolan 



 
Carina 
Wilhelmsson 
(digitalt) 



Region Norrbotten Roger Ylinenpää  



Riksidrottsförbundet    Marie Denitton 
 



Rädda barnen  Erik Lago 



Skolverket Helen Myslek 
 



Socialstyrelsen 
 



Anna-Karin 
Sandén 



Svenskt Näringsliv  
 



Patrik Karlsson 
Deltog till 13.00. 



Sveriges kommuner o regioner 
(SKR) 



Gunnar Anderzon 
Deltog till 13.00. 



 



Tillväxtverket 
 



Åsa Lövelius 
Kebert 
(digitalt) 
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TCO Håkan Gustavsson 
 



Universitets- och 
högskolerådet (UHR) 



Malin Jönsson 
 



       



Ordförande:  



Elin Landell  



Arbetsmarknadsdepartementet: 



Cecilia Eng  



Inger Wijkström 



Jasmina Hopstadius 



Tereza Vilén, bisittare 



Europeiska Kommissionen:  



Karl Wallén (digitalt) 



ESF-rådet 
Håkan Forsberg   



Jonas Bergström   
Jenny Ingvarsson      
Anita Ivarsson  
Erika Bengtsson 
Gunilla Sweger, bisittare  



Projekt FUN 



Linda Källgren 



Mia Karlsson 



 



  



 
Protokollet är justerat: 
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________________________ _________________________ 



Elin Landell, ordförande  Erika Bengtsson, sekreterare 



    



________________________ _________________________ 



Helen Myslek, justerare     Johan Lycke, justerare 
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 Svenska ESF-rådet, Huvudkontoret 





Besöksadress: Drottninggatan 9, 3 tr. 





Postadress: Box 397, 801 05 Gävle  





Telefon: 020 – 33 33 90 





Fax: 08-579 171 01 





Webbplats: www.esf.se 





 





 





 Datum 





 2025-03-04 





  





  





   





      





              





Protokoll för Övervakningskommittén1 för det nationella 
programmet för ESF+ tisdag den 4 mars 2025 
 
Tid: 10.00-15.00 (inkl. lunch 12.00-13.00) 





Plats: World Trade Center, Stockholm. Lokal: Atlanta 





Närvarande: se lista 





 





1. Sammanträdet öppnades     





Elin Landell, Övervakningskommitténs (ÖK:s) ordförande (ordf.) öppnade mötet och hälsade 





alla välkomna. 





2. Upprop 





3. Godkännande av dagordning   





Dagordningen godkändes och har skickats ut i god tid före mötet. 





4. Protokollet från föregående sammanträde  





Inga synpunkter på föregående protokoll (3 december 2024) 





5. Val av justerare 





ÖK valde Helen Myslek (Skolverket) och Johan Lycke (MUCF) till justerare. 





6. Anmälningar om överträdelse av EU:s stadga och de grundläggande rättigheterna             





ESF+ 2021–2027 





• Föredragande: Jonas Bergström, Svenska ESF-rådet 





Jonas Bergström informerade att inga anmälningar om överträdelse finns att redovisa. 





7. Beslut om programändring ESF+ 2021–2027 med anledning av halvtidsöversynen 





• Föredragande: Inger Wijkström, Arbetsmarknadsdepartementet (A-dep) 





Beslutspunkten rör förslag till ändring av det nationella programmet för Europeiska 





socialfonden+ (ESF+) 2021–2027 till följd av halvtidsöversynen av programmet i 





 





 
1 Enligt regeringsbeslutet om inrättande av en övervakningskommitté för det nationella programmet för Europeiska 
Socialfonden+ 2021–2027 (dnr A2022/00979) ansvarar övervakningskommittén även för övervakning av slutförandet av det 
nationella socialfondsprogrammet för tillväxt och sysselsättning 2014–2020. 
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enlighet med Europaparlamentets och rådets förordning (EU) 2021/10602. Artikel 





18 i förordningen anger att en bedömning av resultatet av en halvtidsöversyn av 





det nationella programmet för ESF+ ska lämnas till Europeiska kommissionen 





senast den 31 mars 2025. Detta ska även inbegripa ett förslag till slutlig tilldelning 





av det så kallade flexibilitetsbeloppet (totalt ca 106 miljoner euro). Om så bedöms 





nödvändigt ska även ändringar av programmet föreslås.  





Förslaget till programändring innebär en justering av slutmålen för 2029 för 





utfallsindikatorerna avseende antalet deltagare (för programområdena A, B och C) 





och antalet projekt (för programområdena C och D), se underlag. Justeringen 





föreslås ske mot bakgrund av ändringen av förordningen (1999:710) om valuta-





kurs vid stöd från EU-budgeten som innebär att den kurs som ska tillämpas vid 





beräkningen av de finansiella ramarna för programmet för ESF+ har justerats från 





9,30 till 10,50 kronor per euro. Detta gör att ytterligare EU-medel om drygt 800 





miljoner kronor blir tillgängliga inom programmet. För programområde B föreslås 





därutöver en justering av slutmålet i huvudsak med anledning av den 





budgeteringsmodell som tillämpas för programområdet.  





För information gjordes också en genomgång av regeringens bedömning av 





halvtidsöversynen av programmet ESF+ 2021–2027, se underlag. En slutsats är 





att programmet i stort är i linje med och uppfyller de faktorer som ska beaktas i 





halvtidsöversynen. Mot denna bakgrund föreslås att de flexibilitetsbelopp som 





framgår av den finansiella tabellen i programmet slutgiltigt tilldelas respektive 





programområde.  





Mattias Schulstad (LO) undrade om departementet hade pratat med 





övergångsregion Norra Mellansverige om programområde A2? Inger Wijkström 





(A-dep) svarade att man inte har pratat direkt med regionen men att man har haft 





ett nära samarbete med Svenska ESF-rådet i frågan. Håkan Forsberg (ESF-rådet) 





förklarade att myndigheten nu inte avser att utlysa ytterligare projekt för skolelever 





i övergångsregionen eftersom skolelever inte kan räknas med i 





utfallsindikatorerna. För att uppfylla utfallsindikatorerna behövs fler projekt som 





vänder sig till vuxna arbetslösa.  





Mattias Schulstad (LO) undrade vidare varför det inte allokeras mer medel till 





sociala innovationer? Inger Wijkström (A-dep) och Håkan Forsberg (ESF-rådet) 





 





 
2 EUROPAPARLAMENTETS OCH RÅDETS FÖRORDNING (EU) 2021/1060 av den 24 juni 2021 om fastställande av gemensamma 
bestämmelser för Europeiska regionala utvecklingsfonden, Europeiska socialfonden+, Sammanhållningsfonden, Fonden för en 
rättvis omställning och Europeiska havs-, fiskeri- och vattenbruksfonden samt finansiella regler för dessa och för Asyl-,  
migrations- och integrationsfonden, Fonden för inre säkerhet samt instrumentet för ekonomiskt stöd för gränsförvaltning och 
viseringspolitik 
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svarade att flexibilitetsbeloppet fördelas proportionerligt över alla program-





områden, men att målet för antalet projekt i PO E inte föreslås höjas. 





Gunnar Anderzon (SKR) frågade hur man tänker kring att unga från 13 år inte 





ingår i utfallsindikatorn? Inger Wijkström (A-dep) svarade att man gärna vill att 





dessa ska räknas med, men att det skulle kräva att ett nytt programområde 





skapades eftersom man inte kan ha två olika mål knutna till samma 





programområde.  





Håkan Gustavsson (TCO) undrade om de tillgängliga medel som nu frigjorts 





genom valutakursförändringen kommer att på något sätt påverka hanteringen 





negativt i framtiden och om det då är något Sverige ska tänka på redan nu? Om 





den faktiska valutakursen går ner blir det då en omvänd effekt för tillgängliga 





medel? Inger Wijkström (A-dep) svarade att den beslutade valutakursen om 10,50 





kronor per euro baseras på en riskbedömning. Om den faktiska valutakursen 





skulle ändras åt motsatt håll får Sverige stå för mellanskillnaden. 





Gunnar Anderzon (SKR) undrade om det har varit enkelt att göra 





halvtidsöversynen eller vad som eventuellt har varit problematiskt? Inger 





Wijkström (A-dep)  svarade att det har varit ett lärorikt arbete. En aspekt i 





sammanhanget är dock att det på grund av en försenad programstart inte har 





funnits några utvärderingsresultat att tillgå i halvtidsöversynen.  





Elin Landell (ordf) konstaterade att det underlag som redovisats avseende 





regeringens bedömning av halvtidsöversynen ger en mycket bra överblick av 





genomförandet av programmet. Hon sammanfattade att den stora förändringen i 





förslaget gäller de ändrade förutsättningarna för programområde B och bad om ett 





förtydligande kring det. Håkan Forsberg (ESF-rådet) svarade att 





Arbetsförmedlingen initialt hade tagit fram ett dokument med olika insatser man 





skulle kunna använda i PO B. Arbetsförmedlingen hade beräknat en hög 





styckkostnad på flera olika typer av insatser men genomförandet har hittills endast 





avsett Rusta & Matcha som har en låg kostnad per deltagare. Vidare har 





Arbetsförmedlingen valt att medfinansiera med medel för arbetsmarknadspolitiska 





insatser. Den beräknade kostnaden per deltagare inkluderade tidigare 





deltagarersättningen. Kostnaden per deltagare har därför blivit lägre eftersom 





deltagarersättningen inte längre är en komponent i beräkningen.  





Mattias Schulstad (LO) undrade om alla de ytterligare individer som man nu ska 





nå inom PO B ska utvärderas inom ESF+? Håkan Forsberg (ESF) svarade att 





utvärderingen kommer att göras inom ESF+ och kommer att omfatta de som 





deltagit i Rusta & Matcha och också i ett PO B-projekt. 
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Patrik Karlsson (Svensk Näringsliv) undrade om Arbetsförmedlingen 





medfinansierar Rusta & Matcha med 60 procent? Håkan Forsberg (ESF) 





bekräftade detta. 





Gunnar Anderzon (SKR) lade till att det blir viktigt med uppföljning och utvärdering 





av PO B för att kunna avgöra om hanteringen är framgångsrik. Detta blir särskilt 





viktigt om det är en modell som ska användas även i framtiden. 





Jasmina Hopstadius (A-dep) informerade om att regeringen i regleringsbrev gett 





Arbetsförmedlingen ett uppdrag om ökad kostnadseffektivitet i 





matchningstjänsterna.   





Elin Landell (ordf) undrade om förslaget till revidering av slutmålet för antalet 





deltagare för PO B binder upp ESF-medlen till att användas på samma sätt som 





hittills och därmed inte kan användas till annat. Håkan Forsberg (ESF-rådet) 





menade att detta inte går att svara på idag men att man vid behov skulle kunna 





komma tillbaka till ÖK med förslag på en programändring. 





Gunnar Anderzon (SKR) påminde om att ÖK varit flexibla tidigare och gjort 





förändringar när behov har funnits och att det inte är något ovanligt och att det då 





har funnits förklaringar till det. 





Mattias Schulstad (LO) sade att det är märkligt att lägga in mer pengar i något 





som inte är helt effektivt. 





Håkan Forsberg (ESF-rådet) svarade att Svenska ESF-rådet inte har utlyst pengar 





till en viss metod i PO B utan att det i det här fallet är Arbetsförmedlingen som 





bestämt vilka metoder eller insatser de vill arbeta med utifrån de analyser de har 





gjort inom myndigheten.  





Maria Kindahl (Arbetsförmedlingen) bekräftade detta. 





Elin Landell (ordf) sammanfattade att det finns ett förslag att ta ställning till. Vad 





gäller utvärdering av PO B är det Arbetsförmedlingen som ska göra detta. ÖK 





behöver återkomma till frågan om uppföljning och utvärdering av programområdet 





för förståelse kring om det behövs ytterligare förändringar i programmet eller inte.  





ÖK beslutade att godkänna förslaget om ändring av programmet för ESF+ 2021–





2027 med anledning av halvtidsöversynen. 





Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 





 





8. Information från EU-kommissionen 





• Föredragande: Karl Wallén 
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Inom den europeiska planeringsterminen har landrapporten påbörjats. Den ska vara färdig 





till sommaren 2025 och mer information kring detta kommer på nästa ÖK-möte den 4 juni 





2025. 





Kompetensunionen lanseras idag och detta är också något som kommer mer information 





kring på nästa ÖK-möte. 





Gunnar Anderzon (SKR) frågade om intryck från den årliga översynen som Kommissionen 





(KOM) genomförde i Sverige i februari. Karl Wallén svarade att intrycket av Sveriges 





genomförande var bra utifrån att programmet fungerar på ett bra sätt med bra utfall och 





prognos mot målen för 2029. 





 





9. Information från Arbetsmarknadsdepartementet 





• Föredragande: Cecilia Eng 





Presentationen riktades in mot framtiden och Sveriges position kring 





sammanhållningspolitiken efter 2027. Den övergripande svenska positionen om 





sammanhållningspolitiken efter 2027 innebär i stort följande: 





• Inriktningen bör fortsatt vara konkurrenskraft, innovation samt grön och digital 





omställning. 





• En platsbaserad politik tillsammans med principerna om partnerskap, flernivåstyre 





och delad förvaltning. Ett övergripande ramverk behövs.  





• Nationell medfinansiering av EU-medel bidrar till ägarskap och ett effektivt 





genomförande.  





• Största delen av resurserna till de minst utvecklade regionerna. 





• Det gränsöverskridande samarbetet (Interreg) möjliggör gemensamma 





utvecklingsprojekt över nationsgränserna. 





• Det är viktigt att undersöka möjligheten till ett mer resultatbaserat/prestationsbaserat 





genomförande av politiken.  





• Efterlevnad av rättsstatens principer och god förvaltning i nuvarande och nya 





medlemsstater.  





• En minskad administrativ börda för genomförandeorganisationer och stödmottagare 





eftersträvas, utan att försvaga skyddet av EU:s finansiella intressen.  





• Administrativ kapacitet är avgörande. Detta är en förutsättning för ett bra resultat. 





Processen framåt. (Polen har ordförandeskapet under det första halvåret av 2025). 
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• Ministerrådet ska nu ta fram slutsatser om den framtida 





sammanhållningspolitiken. Dessa ska vara klara i slutet av mars 2025. 





• Ett förslag till flerårig budgetram för perioden efter 2027 väntas från 





kommissionen i juli 2025. 





• Därefter inleds förhandlingar i och mellan institutionerna. 





Strukturfondspartnerskapen, beredningen av förslagen i En ny organisation för förvaltning 





av EU-medel (SOU 2024:22)  





• Arbetet utgår från förslagen i betänkandet. 





• Fokus just nu är på att lösa legala problem med partnerskapen. 





• En proposition lämnas till riksdagen i mitten av mars om att upphäva lagen om 





strukturfondspartnerskap. 





• Därefter kommer ett förslag om ändring av förordningen (2022:1379) om 





förvaltning av program för vissa EU-fonder när riksdagen beslutat upphäva 





lagen. Arbete pågår med detta. Inriktningen är att det nya förslaget ska innehålla 





ett fokus på arbetet med utlysningsplaner för ”samverkansgrupperna”. 





• De nya ”samverkansgrupperna” inrättas. 





• Regeringen beslutar om ordförande för de nya grupperna. 





Mattias Schulstad (LO) ställde frågan om regeringens flernivåstyrning ner på NUTS2-nivå 





blir en samverkansgrupp men att det i slutändan är myndigheten som beslutar? Cecilia Eng 





(A-dep) svarade att departementet har lämnat den information som finns att ge just nu. Det 





pågår ett arbete med att se vilka behov som finns av ändringar i Förordning (2022:1379) om 





förvaltning av program för vissa EU-fonder. Som nämndes under presentationen så sker 





arbetet med de nya ”samverkansgrupperna” med utgångspunkt i EU-medelsutredningens 





förslag.  





Mattias Schulstad (LO) ville skicka med att man bör tänka över detta noga och prata med 





alla parter. Cecilia Eng (A-dep) svarade att dialog sker med Svenska ESF-rådet, 





Tillväxtverket men därtill träffar Regeringskansliet också företrädare för SKR och 





strukturfondspartnerskapen för att informera om processen. 





Gunnar Anderzon (SKR) frågade vilka som ska vara med i samverkansgrupperna? Cecilia 





Eng (Adep) svarade att det är något som kommer att regleras i den berörda förordningen.  





Jasmina Hopstadius (A-dep) informerade avslutningsvis, i fråga om förslagen från EU-





medelsutredningen som rör förvaltande myndigheter, om att regeringen kommer att 





återkomma i frågan om hur utredningens förslag ska tas vidare, samt att ambitionen att 





effektivisera och minska kostnaderna för hanteringen av EU-medel ligger fast. Regeringen 





avser dock inte gå vidare med utredningens förslag om att förvaltningen av Europeiska 
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socialfonden+ ska läggas på Tillväxtverket. Regeringen söker nu en ny generaldirektör för 





Svenska ESF-rådet för en sexårsperiod i samband med att Håkan Forsberg går i pension.      





Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet.  





 





10. Information från Svenska ESF-rådet 





• Föredragande: Håkan Forsberg  





- Beslutat och utbetalt av total ram per 2025-01-31 (växelkurs 10,50 SEK/EUR) i de 





olika programområdena. Håkan Forsberg (ESF-rådet) gjorde en genomgång för 





varje programområde och region. Siffrorna är beräknade utifrån den nya 





växelkursen. 





- Övrigt 





Trots att Sverige anser att genomförandet av programmet påbörjades sent så ligger 





Sverige långt fram jämfört med andra medlemsstater. Faktum är att Sverige ligger 





etta i genomförande av ESF+ i en informell jämförelse. 





Sverige får bästa betyg av EU:s revisorer – kategori 1 och Ekonomistyrningsverket 





hittade inga fel i sin revison. 





Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet 





11. Information från EU-kommissionens kommitté för ESF+ och dess tekniska 





arbetsgrupp 





• Föredragande: Jonas Bergström, Svenska ESF-rådet  





Jonas Bergström (ESF) informerade om att det varit ett kort digitalt möte i den tekniska 





arbetsgruppen gällande den finansiella implementeringen. Trots att Sverige anser sig ha 





kommit igång sent ligger vi väl till i genomförande. Nästa möte i kommittén och i 





arbetsgruppen hålls i april 2025, då med fysiska möten i tre dagar. Mer information kommer 





därmed att finnas till nästa ÖK-möte 4 juni 2025. 





 .  





12. Information från analys- och kommunikationsenheten, Svenska ESF-rådet 





• Föredragande: Jenny Ingvarsson, Svenska ESF-rådet 





Jenny Ingvarsson (ESF) visade en kort film om medierapportering som varit kring Svenska 





ESF-rådet med anledning av en utlysning (PO B Övre Norrland) med pengar riktade mot 





dem som varslats från Northvolt. Ett pressmeddelande skickades ut om detta och inom cirka 





10 minuter efter att det skickats ut började media ta kontakt och myndighetens satsning fick 





stort genomslag i massmedia. 



















8(12) 





 





 





 





   





 





 





 





Jenny Ingvarsson (ESF) hade ingen ny information att presentera kring utvärderingar. Det 





blir förmodligen först i december 2025 som det kommer bli aktuellt med presentation för ÖK 





av en ny utvärdering. 





13. Information från senaste AU-mötet              





• Föredragande Mattias Schulstad (LO) 





Mattias Schulstad (LO) rapporterade från senaste AU-mötet där punkterna i stort speglade  





informationen vid dagens ÖK-möte. Se vidare mötesanteckningar från AU-mötet den             





3 februari 2025. 





 





Den stora punkten vid AU-mötet var att Marina Carlsson (Funktionsrätt Sverige) valdes till ny 





ordförande för AU efter Gunnar Anderzon (SKR). 





 





14. Nästa ordinarie sammanträde 





 Den 4 juni 2025 kl.10 (World Trade Center, Stockholm) 





15. Övriga frågor 





- Fråga om gränsdragning mellan EGF (Europeiska fonden för justering av 





globaliseringseffekter för uppsagda arbetstagare) och projekt för 





kapacitetsförstärkning och grön omställning (programområde D). Hur ska 





dubbelfinansiering undvikas? 





• Föredragande: Maria Kindahl , Arbetsförmedlingen (AF) 





Elin Landell (ordf) informerade om att Maria Kindahl (AF) dragit tillbaka sin fråga från dagens 





möte men att frågan om risk för dubbelfinansiering eventuellt kan lyftas vid nästa ÖK-möte 





den 4 juni 2025 ur ett mer principiellt perspektiv. 





- Arbetet med kallelser till ÖK-möten  





• Föredragande: Elin Landell (ordf) 





Elin Landell (ordf) informerade ÖK om att kallelserna till ÖK-möten i fortsättningen kommer 





att skickas ut via Outlook så att ledamöterna direkt kan svara på inbjudan och anmäla sig till 





mötet. Det betyder att ledamöterna inte längre behöver gå in särskilt på ÖK-sidan och 





anmäla sig. Handlingarna till varje ÖK-möte kommer dock även fortsättningsvis att läggas ut 





på ÖK-sidan och ledamöterna får gå in där precis som vanligt och ta del av dem. 





 





16. Projektbesök: FUN – Främja Ungas Närvaro Gävleborg, Region Gävleborg 





• Föredragande: Linda Källgren, strateg Region Gävleborg och Mia Karlsson, 





strateg Region Gävleborg 
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Projektets syfte är att i ett tidigt stadie och med hjälp av förebyggande arbete minska 





studieavbrott för ungdomar i åldern 13–16 år samt hjälpa elever att välja rätt 





gymnasieutbildning men också motverka att individer hamnar i utanförskap 





Insatserna vänder sig till ungdomar som riskerar att inte klara övergången till 





gymnasieutbildning, till exempel de som har hög grad av frånvaro, motivationssvårigheter 





eller psykosociala svårigheter. 





Projektet är tänkt att höja andelen elever som avslutar grundskolan med behörighet till 





gymnasiet och att minska skillnader i behörighet med avseende på kön, födelseland och 





föräldrarnas utbildningsnivå. 





Projektet är också tänkt att förbättra samverkan inom kommunerna kring elevers 





studieresultat och frånvaro samt öka samverkan mellan kommuner, projektägaren Region 





Gävleborg och andra aktörer kring målgruppen 





Mer utförlig information finns i presentationsmaterialet. 





 





17. Sammanträdet avslutas  
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Lista över närvarande ledamöter och övriga närvarande 4 mars 





2025 





 





Organisation: Ledamot: Ersättare: 





Arbetsförmedlingen  Maria Kindahl 
 





Coompanion Marita Öberg-Molin 
 





Folkbildningsrådet Anna-Carin Bylund  





FORTE  Anna-Karin Florén 
 





Fremia  Patrik Schröder 
Deltog 11.20-15.00. 





Per Graden  
Deltog 10.00-14.00. 





Försäkringskassan Carina Hagelin 
Kjällman 





 





IFAU Simon Ek 
 





Landsorganisationen i SV. 
(LO) 





Mattias Schulstad  





Malmö Universitetet (MAU) Sara Bjärstorp  





Myndigheten för ungdoms- 
och civilsamhällesfrågor 
(MUCF) 





Johan Lycke  





Myndigheten för 
yrkeshögskolan 





 
Carina 
Wilhelmsson 
(digitalt) 





Region Norrbotten Roger Ylinenpää  





Riksidrottsförbundet    Marie Denitton 
 





Rädda barnen  Erik Lago 





Skolverket Helen Myslek 
 





Socialstyrelsen 
 





Anna-Karin 
Sandén 





Svenskt Näringsliv  
 





Patrik Karlsson 
Deltog till 13.00. 





Sveriges kommuner o regioner 
(SKR) 





Gunnar Anderzon 
Deltog till 13.00. 





 





Tillväxtverket 
 





Åsa Lövelius 
Kebert 
(digitalt) 
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TCO Håkan Gustavsson 
 





Universitets- och 
högskolerådet (UHR) 





Malin Jönsson 
 





       





Ordförande:  





Elin Landell  





Arbetsmarknadsdepartementet: 





Cecilia Eng  





Inger Wijkström 





Jasmina Hopstadius 





Tereza Vilén, bisittare 





Europeiska Kommissionen:  





Karl Wallén (digitalt) 





ESF-rådet 
Håkan Forsberg   





Jonas Bergström   
Jenny Ingvarsson      
Anita Ivarsson  
Erika Bengtsson 
Gunilla Sweger, bisittare  





Projekt FUN 





Linda Källgren 





Mia Karlsson 





 





  





 
Protokollet är justerat: 
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________________________ _________________________ 





Elin Landell, ordförande  Erika Bengtsson, sekreterare 





    





________________________ _________________________ 





Helen Myslek, justerare     Johan Lycke, justerare 
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